
VEHMERSALMEN PITÄJÄRAATI  

Aika: 18.1.2024 klo 17.30 

Paikka: Raatihuone, Vehmersalmi  

Läsnä: Mauno Kumpulainen, Mika Hämäläinen, Arja Iivarinen, Katja 

Miettinen, Juha-Pekka Miettinen, Veera Ylöstalo, Jarmo Mustonen 

Jokainen osallistuja on paikallekutsuttuna. Jokaisella myönnetty ääni- ja 

puheoikeus. Jokaiselle päätetään maksaa kokouspalkkio ja 

matkakorvaus.  

ASIALISTA  

1. Kokouksen avaus  

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.40 

 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus  

 

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  

 

3. Muistion tarkastajat 

 

Muistion tarkastajiksi Katja Miettinen ja Juha-Pekka Miettinen. 

 

4. Talousluvut 

 

Vuoden 2023 talousluvut saamme kokonaisuudessaan tiedoksi tammikuun 

puolivälin tiedossa. 

 

Pitäjäraadin vuoden 2024 kehittämisrahabudjetti on 30 000 €, josta 

yhteistyöpyyntöjen lisäksi kustannetaan raadin jäsenten kokouspalkkiot ja 

kulukorvaukset, toimistotarvikehankinnat, tilavuokriin, tiedotukseen (mm. 

internetsivusto) ja markkinointiin liittyvät kustannukset.  

 

Vuoden 2024 budjetista on myönnetty maksettavaksi 

- asiointikyydit 8 370 € (kokous 12/2023) 

- kalakerho 700 € (kokous 12/2023) 

- raatihuoneen vuokraosuus 200 €/kk = 2 400 € (kokous 10/2023) 

- Yhteensä: 11 470 € 

 

 



5. Kyläsihteerihanke 

 

Aiheesta keskusteltu Eija Luostarisen (pj, Riistaveden Pitäjäraati) kanssa 

ennen kokousta. Tavoitteena saada pilottimaisesti Vehmersalmen ja 

Riistaveden pitäjien alueelle kyläsihteeri. 20 000 e hakemus 

kehittämismäärärahasta, kyläsihteerin tuntipalkkioihin 5-6 h/vk + työnantajan 

maksut. Hakemus laitetaan vetämään 21.1.2024. 

 

Keskeiset tavoitteet:  

- tavoitteena helpottaa pitäjän toimijoiden sisäistä ja välistä työtaakkaa, 

fokus kylätoimijoilla tekemiseen hallinnollisen puoleen  

- yhteistyötaho eri rahoituskanavien välillä 

- tehostaa tiedonkulkua eri toimijoiden välillä niin pitäjien sisällä kuin välillä 

- lisätä keskustelua viranomaisten ja pitäjän alueen toimijoiden välillä 

- auttaa ja tukea kylätoimijoita yleisessä toiminnassa 

 

 

6. Radio Savon Aalloilla-podcast 

 

Yhteydenotto sähköpostitse 27.11.2023 

 

Radio Savon Aallot ehdotti Pitäjäraatiratio/Pitäjäraadin ääni -

haastattelusarjaa. Jokaisesta pitäjäraatialueesta tulisi 10–15 minuutin 

mittainen toimittajan tekemä haastattelu, josta tehdään äänitallenne eli 

podcast. Aiheen saa pitäjäraati itse päättää, se voi olla jotain pitäjäraadin 

toiminnalla mahdollistettuja tekoja asukkaiden hyvinvoinnin, palveluiden ja 

yrittäjyyden edistämiseksi.  Aihe voi olla myös tietty tapahtuma, jota pitäjäraati 

järjestää tai itse pitäjäraatitoiminta. 

 

Kaupungin kansalaistoiminnan palvelujen viestintätiimi kannattaa 

haastattelusarjaa. Radio on yksi uusi kanava jakaa tietoisuutta pitäjäraadeista 

ja maaseutualueista. Jokaisesta jaksosta saadaan vapaasti käytettävissä 

oleva podcast. Eli voimme jakaa pitäjäraatiasiaa useissa muissa kanavissa 

useaan otteeseen haastattelun jälkeenkin. 

 

Yhden haastattelun hinta on 300 euroa + alv. Tämä maksettaisiin pitäjäraadin 

toimintamäärärahasta tai kehittämismäärärahasta. 

 

Keskustelkaa ja sopikaa pitäjäraadissa haastatteluaiheista. Haastattelut 

tehtäisiin ensi vuoden puolella, tammikuusta alkaen. Ilmoittakaa minulle 

haastateltavan nimet/nimi. Voisi olla luontevaa, että haastateltava on 

pitäjäraadin puheenjohtaja, mutta se voi olla myös joku muu raadista. 

Ilmoittaisitteko minulle myös haastattelun pääaiheen ja toiveen ajankohdasta 



ja paikasta. 

 

Päätös: Olemme mukana Pitäjäraatiratiossa. Ehdotamme, että Sirkka-Liisa 

Piipponen tekee kehittämismäärärahasta hakemuksen kaikkien raatien 

puolesta. Aihe-ehdotuksia: Asiointikyydit (Sirpa Miettinen), Pitäjäraati uuden 

pitäjäläisen ja raatilaisen silmin (Veera Ylöstalo), Mikä tekee pitäjästä eloisan 

ja vetovoimaisen (Mauno Kumpulainen), Hyväntekeväisyyskonsertti 

(pitäjäraadin vahva yhteistyötoimija kylältä Jaana Koistinen), Vehmeriläinen-

lehti ja Wauhtiajot. Ajatuksena: 2-3 toimijaa/15 min jakso. 

 

Alustavana ajatuksena raatimme voisi olla kiinnostunut kolmesta 

haastattelusta. 

 

Puheenjohtaja ottaa yhteyttä Jaana Koistiseen ja Sirkka-Liisa Piipposeen 

asian tiimoilta. 

 

7. Rakenna ja asu -messut 24.-25.2.2024 

 

Juankoski, Karttula, Vehmersalmi osallistuvat yhdessä messuille. Rakenna ja 

asu -messuilla on varattuna paikka nro 7. Jarmo Mustonen suunnittelee 

yhteistä visuaalista ilmettä. Juankosken, Karttulan ja Vehmersalmen kouluista 

teetätetään värityskirjat. Messun suunnittelutiimi vastaa valmisteluista, 

Vehmersalmelta suunnittelutiimissä ovat mukana Jarmo Mustonen ja Mauno 

Kumpulainen. Raatikohtainen budjetti on vielä avoinna, varmistuu tammikuun 

lopussa.  

 

Messuille etsitään mukaan henkilöitä esittelemään Vehmersalmen toimintaa. 

Pitäjäraadin jäsenistä kartoitetaan tammikuun aikana lähtijät. Esittelijöitä 

tarvittaisiin kahdeksi päiväksi vähintään 2+2 + perjantaina rakentaminen ja 

sunnuntaina purku. 

 

Keskustelussa nousi esiin myös innostusta osallistua Erätaika-messuille, 

joissa olisi hieno mahdollisuus esitellä Vehmersalmea 

kalastusmahdollisuuksien näkökulmasta. 

 

8. Hallituksen ja/tai lähidemokratiajaoston vierailu Vehmersalmella 

 

Päätös: Asian käsittely siirretään seuraavaan kokoukseen. 

 

9. Vehmersalmen yläkoulun tilanne 

 

9.1. Vehmersalmen koululla pidettiin yläkoulun tilannetta käsittelevä 

kuulemistilaisuus ti 16.1.2024. Vehmersalmen Pitäjäraati laatii 

yhteistyössä Vehmersalmen koulun vanhempainyhdistyksen kanssa 



koosteen kysymyksistä ja huomioista, jotka toimitetaan asianosaiseen 

viranomaiseen. 

 

- Pitäjäraadin kanavissa esitetyt kysymykset: 

o Millainen on kaupungin budjetti Vehmersalmen yläkoululle 

lukuvuodelle 2024-2025? 

o Oliko oppilaiden kuulemistilaisuus järjestetty oikein, kun 

vanhempien mahdollisuus tukea omaa huollettavaansa olemalla 

läsnä samassa tilassa, evättiin? 

o Onko mahdollista jakaa Tuusniemen koulun kanssa opetus- ja 

tukiresursseja? 

o Mihin kouluihin oppilaita on ajateltu sijoittaa, millaisia oppilasmääriä 

kouluissa on eli sopivatko oppilaat kouluun ts. millaisia 

luokkakokoja ja miten tuen järjestelyt onnistuvat? 

o Onko yläkoulun päätöksen vaikutukset selvitetty koko kylän ja 

kyläyhteisön osalta? 

o Tullaanko ma/fy/ke virka avaamaan kevään opettajahakuihin? Jos 

päätös ei koulua siirrä, niin milloin haku avataan? 

o Miten turvataan koulussa pärjääminen, kun juuri murrosikäisiä 

heitellään minne kouluun tahansa? 

o Toteutuvatko lapsen oikeudet? 

o Millainen vaikutus mahdollisella yläkoulun lakkauttamisella olisi 

kaupungin budjettiin lisääntyneiden koulukuljetusten ja 

erityisopetuksen järjestelyjen muodossa? 

o Kuinka tukiopetus järjestetään, kun koulumatkat olisivat jo niin 

pitkät, että jopa tavallisesta koulupäivästä selviytyminen on lapselle 

haaste? 

o Kuinka yläkoulun lakkauttaminen turvaa myös Vehmersalmelaisten 

lasten oikeuden laadukkaaseen opetukseen? 

o Toteutuuko tässä vehmersalmelaisten yhdenvertaisuus suhteessa 

”kaupunkilaisiin”. 

o Miksi Riistaveden yläaste ei siirry Vehmersalmelle? 

o Saisivatko ensimmäisenä siirtyvät oppilaat valita haluamiaan 

valinnaisaineita? 

o Voisivatko Riistaveden ja Vehmersalmen opettajat työskennellä 

kahden yksilön välillä? 

o Miten päätöksentekoprosessissa ja sen tekemisnopeudessa on 

huomioitu neuropsykiatrisella kirjolla olevien oppilaiden hyvinvointi? 

Entä miten neuropsykiatrisen kirjon oppilaat on huomioitu 

mahdollisessa siirrossa (ennakoitavuus, aika sopeutua, 

aistiherkkyys, jaksaminen, luokkakoot…). 

o Joudutaanko Riistavedelle rekrytoimaan uusia opettajia, jos 

oppilaat siirretään sinne? 



o Kuinka koulukyydeissä on mahdollista huomioida eripituiset 

koulupäivät? 

 

9.2. Kuulemistilaisuuden striimauskustannukset. 

Jarmo Mustonen striimasi Vehmersalmen koulun kuulemistilaisuuden to 

16.1.2024 Pitäjäraadin pyynnöstä. 

Päätös: Hyväksytään Jarmo Mustosen laskemat työ- ja matkakustannukset ti 

16.1.2024 Vehmersalmen koulun kuulemistilaisuuden streamauksesta: 4 h + 

matkakorvaus = 287,46 € (sis. alv 24 %) 

 

10. Yhteistyöpyynnöt 

 

Hakemus tullut  9.1.2024  

 

Haettava summa  500 € 

 

Ajankohta 11.1.2024  

 

Hakija Jyrki Romppanen/kyläbaari/Jaana Koistinen 

 

Yhteyshenkilö Jaana Koistinen 

 

Avustuskohde Vehmersalmella järjestetään järjestyksenvalvojakurssi 

Vehmersalmen kyläbaarilla to 11.1.2024 alkaen (10 

tapaamista, joissa 9 osallistujaa + vetäjä). Kurssille 

osallistuu eri yhteisöjen henkilöitä ja haetaan avustusta 

kurssilaisten tarjoiluun koulutuspäivien aikana. 

 

Päätös: Hyväksytään 500 € kahvitusten kustannuksiin. 

 

Koulutus hyödyttää koko kyläyhteisöä. Koulutus on 

avoin kaikille ja tarvetta järjestyksenvalvojille kylän eri 

tapahtumissa on. Koulutus on maksullinen osallistujille, 

maksulla katetaan kouluttajan kustannukset. Yritys 

tarjoaa tilat käyttöön koulutukselle. 

 

 

Hakemus tullut  16.1.2024  

 

Haettava summa  360 € 

 



Ajankohta 22.3.2024  

 

Hakija Vehmersalmen Sydänkerho, Reuma- ja Diabeteskerho 

 

Yhteyshenkilö Viljo Heikkinen 

 

Avustuskohde Teatteriretki Varkauteen. 35 henkilöä. Sydän-, Diabetes-, 

Reumakerholaiset ja kaikki kiinnostuneet, niin paljon kuin 

autoon sopii (35). Avustuksella kustannetaan linja-auto 

kyytii. Jari Puustinen 360 €. 

 

Päätös: Hyväksytään 360 € kyytikustannuksiin. 

 

 

Hakemus tullut  17.1.2024  

 

Haettava summa  3500 € 

 

Ajankohta 2024  

 

Hakija KOY Vehmersalmi ry 

 

Yhteyshenkilö Ate Savolainen 

 

Avustuskohde Vehmeriläinen lehden painatus- ja tuotantokuluihin haemme 

avustusta. Kohonneet painokulut sekä lehden taitosta 

tulevat kustannukset vaikeuttavat lehden ilmestymistä 

jatkossa, jos lehdelle ei saada apurahaa. 

 

- Painokulut lehteä kohden 64-72 sivuinen, painosmäärä 

2000-4000 kpl, hinta 2000-4000 € + alv. 

 

- Lehdentaitto kustannukset lehteä kohden n. 2500 € + alv. 

 

Ilmoitusmyynnillä katetaan loput kustannuksista. 

 

Tänä vuonna keväällä ilmestyy 10-vuotis Vehmeriläinen -

juhlanumero, jonka yhteyteen tulee historialiite ja 

palveluhakemisto. Syksyn lehtikin tulee juhlateema ilmeellä. 

 

Avustus tullaan käyttämään seuraavasti: 

Vehmeriläinen 1/2024; 2000 € 

Vehmeriläinen 2/2024; 1500 € 

 



Päätös: Hyväksytään 3000 € lehden painatus- ja 

tuotantokuluihin. 

 

 

Hakemus tullut  17.1.2024  

 

Haettava summa  2112,30 € 

 

Ajankohta 1-2/2024  

 

Hakija EL Mustinlahden yhdistys ry 

 

Yhteyshenkilö Juhani Miettinen 

 

Avustuskohde Uuden ilmalämpöpumpun hankinta Mustinlahden kylätalolle 

vanhan ja rikkoutuneen laitteen tilalle. 

 

 Tarkoitus on hankkia uusi ilmalämpöpumppu Mustinlahden 

kylätalolle salin puolelle. (Tarjous lämpöpumpusta 

hakemuksen liitteenä, esitellään kokouksessa.) 

 

Päätös: Hyväksytään 1500 € ilmalämpöpumpun hankinta- ja 

asennuskustannuksista. 

 

11. Muita asioita 

 

Vehmersalmen alueelta toivottaisiin somemarkkinointia. Voisimme koota 

”tarinoita kylältä”. Suunnitelmallinen digimarkkinointi voisi olla tulevan vuoden 

aikana yksi kehityskohde. 

 

12. Tiedoksiantoja 

 

Kyläkeskusten kehittäminen – KEHTO-hanke 

 

Savogrown monipaikkaisuushankkeessa kerättyä tietoa työstetään edelleen 

KEHTO-hankkeessa. Aineiston avulla on tavoitteena koostaa Vehmersalmen 

alueen käsittävä Maptionnaire-kysely. Tästä saamme lisätietoa alkuvuoden 

aikana. 

 

Pitäjäraatien ulkoisesta viestinnästä on tehty pieni selvitys, joka on toimitettu 

tiedoksi Vehmersalmen pitäjäraadille. Selvitys on osa Maaningan pitäjäraadin 



jäsenen Päivi Kaijan Humanistisessa Ammattikorkeakoulussa Helsingin 

kampuksella Yhteisöpedagogi – Työyhteisöjen kehittäminen -tutkintoa. 

 

 

13. Kokouksen päättäminen  

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.53 


